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Reactie eerste termijn Algemene Beschouwingen begroting 2020
 
Dank meneer de voorzitter,
 
En dank ook aan de raadsfracties voor hun constructieve bijdragen in de eerste termijn. Een aanzet 
waaruit blijkt dat we volop samen aan de slag zijn, en ook samen aan de slag kunnen blijven. Daarbij 
streven we natuurlijk na dat we dichtbij onze ondernemers, verengingen en inwoners staan. Zo komen 
we tot een bloeiend, levendig en saamhorig Beesel waar de inwoners trots op zijn.
 
In de beantwoording van deze eerste termijn ga ik graag in op de opmerkingen die uw raad meegeeft. 
Daarbij begin ik graag aan de voorkant. De zaken die bijdragen aan de onderdelen rondom de basis 
van het beleven van de gemeente Beesel. Waarbij ik graag enkele toezeggingen en suggesties doe 
om het aan de slag gaan verder vorm te geven. 
 
Het belang van mensen in beweging krijgen. Eerder dit jaar hebben we met het vaststellen van het 
sportbeleid dit doel raadsbreed onderschreven. En die lijn horen we vandaag ook weer. We zien dat 
verenigingen, maar ook inwonersinitiatieven rondom sportvoorzieningen elkaar opzoeken. Samen zijn 
ze bezig om een aanbod te realiseren dat aansluit op de beweegbehoefte. Iets waar de VLP 
en Beeselse Lijst ook om vragen; Komend jaar spelen we concreet in op de behoefte van hardlopers, 
bootcampers en beachsporters. Daarbij zijn er de mogelijkheden van de sportparken 
de Solberg en Dijckerhof en het gebied bij de sporthal. Maar ook de openbare ruimte is in beeld. We 
houden als gemeente vinger aan de pols dat het openbare karakter geborgd wordt. 

Een oproep van CDA is om sport, cultuur en muziekcoach meer buiten school in te zetten. We zijn 
alert op kansen die zich voordoen, ook naschools. Denk aan de ontwikkeling met verenigingen om in 
de daluren tussen 16:00 en 18:00 sport aan te bieden. Echter ervaren knelpunt uit het verleden met 
naschoolse activiteiten lag in een moeizaam optimaal bereik. Terwijl we tijdens, en in samenspraak 
met onderwijs, juist een bereik van bijna 100% van onze jeugdigen realiseren. De eerste prioriteit voor 
de coaches ligt daarom bij de bestaande structuren van verenigingen en onderwijs.

Jeugdigen die we ook betrekken in de opwaardering van hun speeltuin. We bekijken op basis 
van een inventarisatie van bestaande speeltuinen of ze nog aansluiten bij de behoeften van de buurt. 
Door dit gesprek te voeren, zoals we ook in de wijkaanpak Hazenkamp hebben geleerd, kun je 
vervolgens de goede speel- en ontmoetingsplekken neerzetten.
Zoals uit het hoofdstuk beleven al blijkt, hebben we een duidelijke lijn in de gemeente Beesel ingezet. 
We vinden het belangrijk dat we een goede en veilige basis leggen voor onze jeugd. Daarom ook 
positief de richting die uw raad meegeeft in de eerste termijn.

Het oprichten van een kinderraad zien we als een waardevolle suggestie. Aanknopingspunten hierbij 
zijn de gastlessen die we als college bij Broekhin gaan verzorgen. De maatschappelijke projecten die 
met de gemeente door hun leerlingen uit gevoerd gaan worden.
En ook met het primair onderwijs hebben we al een goede werkafspraak. Op hun behoefte vraag 
werken we altijd mee aan lessen over het openbaar bestuur, op locatie bij ons gemeentehuis. 
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Uw voorstel voor een kinderraad zouden we graag bij deze onderwijspartners toetsen en daar een 
terugkoppeling over geven.

Terugkoppeling die u ook krijgt over het toekomstplan huisvesting basisschool Beesel, dat 
de BeeselseLijst schetst. Een schoolvoorbeeld van een gemeenschapsinitiatief. En een initiatief 
waarover we als college ons enthousiasme niet onder stoelen of banken steken. 
Om die reden stellen we in deze begroting ook voor dat het zo belangrijk is dat we het team Beesel op 
kracht te hebben. Zo kunnen we de uitwerking en snelheid die vanuit het gemeenschapsinitiatief wordt 
gevraagd snel beantwoorden. In combinatie met de post vitale voorzieningen hebben we de ruimte om 
gedurende het komend jaar snel de concrete invulling waar te maken. Daarvoor is een aanhaking van  
alle partners nog van belang. Want dat is de enige winstwaarschuwing die we bij deze planvorming en 
de realisatie meegeven. Daarom zij we in zeer goede dialoog met het gemeenschapsinitiatief om deze 
aanhaking van alle partners die een positie en belang hebben te organiseren. Hier willen we na het 
vaststellen van deze begroting echt samen aan de slag.

Een element voor onze jeugd dat ook de afgelopen jaren volop in ontwikkeling was, betreft natuurlijk 
het gezinscoachteam. De CDA-fractie stelt vragen over het gezinscoachteam en de beoordeling van 
casuïstiek. Belang van goede inschatting van urgentie en zwaarte van een casus wordt door hen 
aangehaald. Juist dat belang onderstrepen we als college met deze begroting. Hierin zit de structurele 
borging van die onafhankelijke toetsing voor onze gezinscoaches met de invulling van 
gedragswetenschapper en ortopedagoog functie. Zij zitten in de buitenschil van het uitvoerende 
gezinscoaches team. Een invulling overigens met aanhaking van het lokale veld. Het recente 
onderzoek van de samenwerkende inspecties voor Beesel noemde dit een goed-voorbeeld. 
Wij nodigen u echter van harte uit om nog eens een dag mee te lopen met deze functionarissen om 
kleur en gevoel te krijgen bij hun kunde om zaken adequaat te kunnen beoordelen.
 
Het is echter niet alleen de jeugd die we mee laten doen. In het hoofdstuk Samenkracht van deze 
begroting zit een doorgaande lijn in het werken aan een inclusieve gemeenschap. Een lijn waar uw 
raad ook in de vorige begrotingsbehandeling duidelijke kaders in heeft meegegeven. 
Ook bij de recente bespreking van het rekenkamerrapport over armoedebeleid werd deze integrale 
aanpak onderstreept. Goed om te horen, bij monde van SamenVerder fractie, dat u ook in deze 
vergadering aangeeft alert te blijven.

De netwerkbijeenkomsten rondom het thema inclusieve samenleving, leveren ons veel toegevoegde 
waarde op in planontwikkeling en bijstelling. Maar ook leveren ze veel maatschappelijke meerwaarde 
op. Er worden contacten gelegd zodat partners elkaars kunde en expertise beter weten op te zoeken. 
Grootste opgave ligt niet in het ontsluiten van de informatie voor mensen met een bekende vraag. 
Juist in het onbekende verhaal achter de voordeur ligt onze grote uitdaging. Daarom zullen we, zoals 
u ook in deze begroting ziet, blijven investeren in het zichtbaar en aanwezig zijn in de gemeenschap. 
Hier willen het gesprek over deze thema’s blijven agenderen om de alertheid voor bijvoorbeeld 
armoedebeleid en personen met verward gedrag op het netvlies te houden.
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En daarmee kom ik tot misschien wel de grootste opgave voor het komend jaar. Eigenlijk hebben alle 
fracties hier wel iets over gezegd. Of het nu gaat om het belang van het vormgeven van een inclusieve 
samenleving Het financieel houdbaar houden van de wettelijke taak van zorgen voor elkaar.  Een 
leefbaar dorp behouden voor alle leeftijden. En het ondersteunen van de vrijwilliger door de 
professional in plaats van andersom. Al deze vragen draaien eigenlijk om de centrale vraag, wat is 
onze norm van zorgen voor elkaar. 
Een vraagstuk waarvoor Beesel mede kartrekker is in de regionale samenwerking. 
Een samenwerking waarin zorgpartners aansluiten. Zij hebben zorgen over het beschikbaar hebben 
van voldoende gekwalificeerd personeel op de arbeidsmarkt als we blijven doen wat we deden. 
Een samenwerking waarin gemeenten aansluiten. Zij stellen de vraag hoe houden we grip en inzicht 
op onze financiën. En daarom ook in 2020 het regionaal afstemmen hoe we via inkoop tot optimalere 
sturing kunnen komen.
Een samenwerking waarin vitale gemeenschappen zich mengen. Zij willen en kunnen de inrichting 
van zorgen voor elkaar per gemeenschap anders vorm en inhoud geven.
 
En die vragen vanuit het perspectief van de inwoner waar we het voor doen terugleiden. Waar de ene 
mantelzorger bewust kiest om wel de persoonlijke verzorging te willen doen, maar daardoor steun 
nodig heeft in de huishoudelijke taken. Kiest de ander ervoor om die balans juist andersom in te 
vullen. En juist dat inzicht; doen wat nodig is en aansluiten op wat nodig is, dat is het centrale kader 
waarvoor we met elkaar hebben gekozen in de gemeente Beesel. 

Om die reden zijn we ook bezig met het opmaken van een lokaal WMO/gezondheidsbeleid, waar we 
juist op deze vragen en voortschrijdende inzichten antwoorden geven. 
Het gaat in de eerste plaats om het antwoord om  onze gemeenschap het gesprek te laten voeren 
over zorgen voor elkaar. Maar ook antwoorden over verhouden tot aanbieders en antwoorden op het 
grip en inzicht hebben op uitgaven. 
En net zoals een rekenkamerrapport ons scherp hield om de juiste kaders te stellen voor het 
armoedebeleid. Zo heeft het bezoek van de VNG visitatiecommissie financiele beheersbaarheid 
sociaal domein ons al extra alert gemaakt. We zullen de bevindingen die we begin december 
verwachten dan ook nog meenemen in deze planvorming. En uw raad hierover meenemen om op die 
manier uw kaderstellende rol goed vorm te kunnen geven.
Wat ons betreft is dat ook het moment om de discussie te voeren over welke knoppen we inzetten. 
Enerzijds grip en control te houden, maar anderzijds ook de lijn van gericht maatwerk kunnen leveren 
overeind houden. Het voorstel van de VLP ten aanzien van het opnemen van taakstellingen in deze 
begroting creëert in onze ogen nu een schijnzekerheid. We hebben een wettelijke zorgplicht die we 
dienen uit te voeren. Het doet ons inziens ook geen recht aan de lijn die we met elkaar hebben 
afgesproken om op basis van inhoud en ambities keuzes te maken. Dus vandaag zouden we die 
keuze minder passend vinden. Mocht een meerderheid van uw raad echter wel iets zien in financiële 
taakstellingen, zouden wij adviseren om deze discussie aan de concrete inhoud te koppelen.
Overigens vinden we elkaar wel op het punt dat we ook als college staan voor het volgende 
uitgangspunt. De budgetten, die we in deze begroting voorleggen zijn een realistische weergave van 
de te verwachte uitgaven. De risico’s van geen nee willen én mogen verkopen in de loop van het jaar 
zijn voldoende afgedekt met de afgesproken reserves open-eind regelingen sociaal domein. Daarmee 
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tekent u dan ook niet voor een blanco cheque, maar voor uitvoering conform de kaders die we samen 
hebben afgesproken. 
Blijft nog de oproep van SamenVerder om een zorgloket voor ouderen te realiseren. U haalt daarbij de 
ervaringen binnen het jeugddomein aan. En ik ben de laatste om te ontkennen dat we van onze jeugd 
iets kunnen leren. Terecht merkt u op dat we hier al veel mooie stappen hebben gezet. Succesvolle 
factor daar is overigens ook met name het feit dat we niet alleen inzetten op één statisch loket. We zijn 
vooral ook op diverse plekken zichtbaar en aanwezig. Een lijn waar we met een WMO-consulenten 
team dat op sterkte is, ook voor de ouderen zorg de ruimte voor vragen om dat te bewerkstelligen. 
Daarmee kunnen we investeren in die sluitende ketenaanpak. Zodat we ook voor vrijwilligers die 
betrouwbare partner blijven waar je altijd op kunt steunen indien dat vangnet nodig is.
 
Meneer de voorzitter, kijkende naar mijn lijstje van opmerkingen meen ik alle openstaande suggesties 
te hebben meegenomen, afgewogen en hopelijk een verduidelijking te hebben gegeven. Ik zie uit naar 
het verdere vervolg.
Dank u wel.


